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Plats Stora Konferenssalen, Brofästet Hotell & Konferens 
 
Omfattning § 153 - § 171 
 
 
Beslutande Roger Kaliff (s) ordförande 
 Johan Persson (s)  
 Birgitta Elfström (s)   
 Kjell Henriksson (s) 
 Annika Brodin (s) § 156 - § 171 
 Jussi Gröhn (s)   
 Sven-Evert Arvidsson (s) 
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 Bengt Kronblad (s)  
 Sven-Erik Ekblad (s) 
 Barbro Peiper (s) 
 Ann-Marie Engström (s) 
 Jan-Erik Arvidsson (s)  
 Gunnel Akinder (s)  
 Lena Bromberg (s)  
 Roland Peterson (s)  § 158 - § 171   
 Inger Akinder (s) 
 Nasim Malik (s) 
 Dzenita Abaza (s) 
 Lasse Johansson (s)  
 Ann-Chatrine Lindh (s) 
 Steve Sjögren (s) 
 Cecilia Strömberg (s) 
 Roger Holmberg (s) 
 Ylva Hällblad (s)      
 Kjell Axelsson (s) 
 Allan Johansson (s) 
 Bertil Dahl (v)   
 Birgitta Axelsson Edström (v) 
 Kerstin Gustafsson (v)  
 Jonas Löhnn (mp)  
 Jean Welander (mp)  
 Lennart Eriksson (mp)  
 Jonas Lövgren (m) 
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 Göran Häggfors (m)  
 Jan R Andersson (m)  
 Kerstin Edvinsson (m)  
 Per-Olof Jonsson (m)   
 Kajsa Hedin (m) 
 Zeljko Krajisnik (m) 
 Rolf Wahlberg (m) 
 Ove Aronson (m) 
 Rolf Wallergård (m) 
 Magnus Isaksson (m) 
 Anders Andersson (c)  
 Ann-Cristin Fredriksson (c)   
 Ingemar Einarsson (c) 
 Ingegerd Petersson (c)  
 Sivert Andersson (c)   
 Inger Hilmansson (fp) § 153 - § 162, § 164 - § 171 
 Birgitta Nordlöw (fp)  
 Anna-Britt Wejdsten (fp)  
 Bengt Sundström (fp) 
 Bengt-Olof Roos (kd)   
 Monica Bengtsson (kd)  
 Ann-Mari Jeansson (kd) 
 Thoralf Alfsson (sd) 
 Lars Rosén (sd) 
 
  
Sekreterare Ingvar Johansson  
 
 
Justerat Roger Kaliff Lasse Johansson  
 ordförande  
 
 
 Ann-Mari Jeansson  
  
 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 7 nov 2008. 
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§ 153 Protokollsjusterare  
 
Beslut Kommunfullmäktige utser Lasse Johansson och Ann-Mari 

Jeansson att tillsammans med ordföranden justera protokollet.  
 
 
§ 154 Interpellation: ”Ett värdigt mottagande även efter  
 18-årsdagen?” 
 (dnr KS 2008/530  093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Ingemar Einarsson (c) får ställa 

följande interpellation till socialnämndens ordförande Christina 
Magnusson (s): 

 
 På våren 2007 startade mottagandet av ensamkommande flykting-

ungdomar på Villa Ossian (Byagården) i Påryd. Verksamheten har  
 i all huvudsak fungerat bra. Ungdomarna har fått en möjlighet att  
 i lugn miljö och tillsammans med kompetent personal bearbeta 

upplevelser i det förflutna, samtidigt som man lär känna det land 
och den kultur man kommit till. Positiva kontakter har också ska-
pats med ungdomar i bygden genom att man bland annat besöker 
fritidsgården och åker i samma buss till skolan. Pårydungdomar 
har även deltagit i de aktiviteter som Villa Ossian ordnar i 
sporthallen.  

 
 Även skolgången har fungerat väl. Lärarna är tillsammans med 

personalen på Villa Ossian och de gode män som är utsedda, 
nyckelpersoner under denna omtumlande tid. Lärarna har vid flera 
tillfällen varit de som först uppmärksammat när något inte står rätt 
till och om någon är på väg in i en depression. Gode män och per-
sonal på Villa Ossian har därigenom tidigt kunnat ta itu med be-
kymren.  

 
 Ett problem har dykt upp och växer. När någon fyllt 18 år och asyl-

processen inte är avslutad, (man väntar på besked eller att en 
eventuell utvisning skall verkställas) får ungdomarna inte bo kvar 
på Villa Ossian. Man blir förflyttad till någon av Migrationsverkets 
flyktingförläggningar. I de fall som hittills varit aktuella, har det 
handlat om en flyktingförläggning i Blomstermåla. Ett ytterligare 
uppbrott är givetvis en påfrestning för dessa utsatta ungdomar. 
Flytten innebär att man åter skiljs från kompisar och personal man 
lärt känna.  

 
 När man hamnar i en annan kommun innebär detta också att man 

inte får gå kvar i den skola man gått i hittills. Med tanke på det jag 
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skrev om lärarnas viktiga roll inser nog de flesta det inhumana i 
detta.  

 
 Om man har dessa ungdomars bästa för ögonen borde de givetvis 

få bo kvar på Villa Ossian under den tid processen pågår. Om detta 
är omöjligt på grund av platsbrist eller annat, så borde det åtmin-
stone vara möjligt med någon lösning som innebär att man till 
Villa Ossian ansluter någon satellitlägenhet i Påryd. En sådan 
lösning tillämpar man ofta kring gruppbostäder i de särskilda 
omsorgerna.  

 
 Med hänvisning till ovanstående vill jag till dig Christina 

Magnusson ställa följande frågor:  
 

l.  Tycker Du att det jag beskrivit är exempel på ett värdigt mot-
tagande och bemötande av dessa ungdomar?  

2.  Om så inte är fallet, anser Du att kommunen med egna medel 
eller i samarbete med Migrationsverket skall hitta en annan 
lösning?  

3.  Är Du villig att ta ett initiativ till att Kalmar kommun och 
Migrationsverket träffas för att diskutera och komma till en lös-
ning av detta problem?  

                                                                _______________   
 
 Christina Magnusson lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Tack för en interpellation, som gläder mig mycket. Den andas 

engagemang och omtanke, just vad även dessa ungdomar behöver. 
 
 Du gör en god och korrekt beskrivning av det regelverk som finns.  
 
 Problemet Du pekar på drabbar de ungdomar som under sin vis-

telse i asylboende fyller arton år och ännu inte fått besked om per-
manent uppehållstillstånd, s.k. PUT, eller utvisning. Den vanliga 
gången är då att den unga personen flyttar till en av Migrations-
verkets flyktingförläggningar. I undantagsfall kan det beslutas om 
förlängning av vistelsen i asylboendet. 

 
 Och så svar på dina frågor: 
 
 1. Jag anser att ytterligare en separation kan drabba hårt. 
 
 2 och 3. Jag kommer att se till att vi från Kalmar kommun disku-

terar denna viktiga fråga med Migrationsverket för att nå en lös-
ning för berörda ungdomar. 
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§ 155 Interpellation: ”Vad är statusen på kommande översikts-
plan?” 

 (dnr KS 2008/532  093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Birgitta Nordlöw (fp) får ställa 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan 
Persson (s): 

 
 En förutsättning för ett genomtänkt agerande när Kalmar ska 

utvecklas är att det finns en väl fungerande process för att allokera 
resurser i Kalmar kommun. Dit hör t.ex. vägar, grönområden, sko-
lor, äldreboenden, handel, kontor, industrier etc. och vart dessa ska 
placeras för att passa väl in i ett framtida Kalmar.  

 
 Ett viktigt "avstamp" i den processen är kommunens politiskt 

antagna översiktsplan - oavsett om den är detaljstyrande eller mer 
visionär. Det är med översiktsplanen man möjliggör exempelvis 
"enkla planförfaranden", vilket jämförelsevis mot vanliga detalj-
planeprocesser sparar tid och resurser.  

 
 Det har nu gått två år sedan valet och det är "halvtid" i mandat-

perioden. Lämpligen borde en uppdaterad översiktsplan med den 
regerande majoritetens visioner vara framme inom ca ett år efter ett 
val får att den ska hinna få effekt innan regeringsperioden är slut.  

 
 Den senast antagna översiktsplanen är från 1999, vilket strider mot 

riktlinjen att översiktsplanen ska ses över och revideras varje man-
datperiod.  

 
 Med anledning av detta undrar jag:  

–  Vilken status har Kalmar kommuns kommande översiktsplan - 
när kan vi förvänta oss ett beslut i kommunfullmäktige?  

–  Varför har det tagit snart 10 år för majoriteten att komma fram 
med en ny översiktsplan?  

                                                                _______________   
 
 Johan Persson lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Enligt plan- och bygglagen (PBL) ska varje kommun ha en aktuell 

översiktsplan (ÖP), som omfattar hela kommunen. Varje mandat-
period fattar kommunfullmäktige beslut om översiktsplanen är 
aktuell eller inte. Om översiktsplanen inte är aktuell kan den an-
tingen kompletteras med fördjupningar eller tillägg eller så kan 
fullmäktige besluta om att en ny översiktsplan behöver tas fram.  
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Så har också skett under den tid kommunen haft en inaktuell över-
siktsplan för hela kommunen.  

 
 Kalmars senaste översiktsplan är från 1999 och är inte längre 

tillräckligt aktuell varför kommunledningskontorets mark- och 
planeringsenhet har i uppdrag att ta fram en ny översiktsplan för 
Kalmar kommun. Arbetet pågår nu.   

 
 Översiktsplanen kommer att ta upp visionen för Kalmars utveck-

ling med övergripande mål och strategier samt riktlinjer för fram-
tida planering. Vidare kommer översiktsplanen att visa på möjlig-
heter i kommunens olika tätorter samt för Kalmar stads olika delar. 

 
 Tidplanen för arbetet är att ett förslag ska vara färdigt till somma-

ren 2009 och gå ut för samråd under hösten 2009. Därefter sam-
manställs synpunkterna och ett mer färdigt förslag tas fram för ut-
ställning under våren 2010. Översiktsplanen beräknas vara klar för 
beslutsberedning under hösten 2010. Inriktningen är att planen ska 
antas av kommunfullmäktige i december 2010.  

 
 En översiktsplan är inte bara ett dokument utan även en process 

som är minst lika viktig som själva dokumentet. Det är under pro-
cessens gång som allmänheten får möjlighet att vara med och på-
verka sin kommuns framtid och politiker och tjänstemän kan dis-
kutera fram en bred samsyn kring viktiga framtidsfrågor. En över-
siktsplan är inte bara en plan för hur mark och vatten ska användas 
utan ska även belysa hur vi kan bli en långsiktigt hållbar kommun 
ur social, kulturell, ekonomisk och ekologisk synvinkel.  

 
 En översiktsplan står på så sätt över den mer kortsiktiga plane-

ringen som en mandatperiod utgör. En översiktsplan ska vara mer 
hållbar än fyra år. Den ska redovisa vilken riktning vi gemensamt 
vill att Kalmar långsiktigt ska utvecklas mot och det oavsett vilket 
politiskt parti som styr. De politiska prioriteringarna görs i första 
hand i budgeten och inte i översiktsplanen. Däremot är det att re-
kommendera att det ständigt pågår ett arbete med olika tillägg och 
fördjupningar av översiktsplanen för att processen ska hållas 
levande och kunna anpassas till förändringar i omvärlden. 

 
 Vilken status har Kalmar kommuns kommande översiktsplan. 

När kan vi förvänta oss ett beslut i kommunfullmäktige? 
 

- Se svar ovan!  
 
 Varför har det tagit snart tio år för majoriteten att komma 

fram med en ny översiktplan? 
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- Vi har under denna period gjort bedömningar om huruvida 

översiktplanen är aktuell eller ej precis så som lagstiftningen 
föreskriver. Under denna period har man gjort bedömningen att 
den behövt aktualiseras i olika områden och så har också skett 
genom planprogram och fördjupade översiktsplaner. Nu vid 
starten av denna mandatperiod togs beslutet att ett helhetsgrepp 
behöver tas och då startades arbetet med en ny översiktsplan. 

 
 
§ 156 Interpellation: ”Hur motverkar vi främlingsfientlighet på 

kommunala anläggningar?” 
 (dnr KS 2008/541  093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Anna-Britt Wejdsten (fp) får 

ställa följande interpellation till kommunalrådet Birgitta Elfström 
(s): 

 
 Den 28 september spelade Kalmar FF hemma mot Elfsborg. Under 

matchen kastades, enligt insändare från en närvarande brandvakt, 
en mugg med urin mot vakterna. En man ur publiken skrek därefter 
antisemitiska angrepp som "Djävla judar! Djävla judesvin!” utan 
att någon ur vare sig publiken, polis eller personal ingrep.  

 
 Fredriksskans är en kommunägd anläggning. När det uppstår situa-

tioner som ovanstående, med både fysiska angrepp mot människor 
och rasism på läktaren, är det därför också givetvis en kommunal 
angelägenhet att försöka motverka denna utveckling.  

 
 Så här skriver majoriteten i sin budget för 2009:  
 
 "I Kalmar ska det finnas ett rikt kultur- och fritidsliv präglat av 

mångfald och eget skapande. Demokrati, solidaritet och kreativitet 
stärks genom ett levande kultur- och föreningsliv. " (s 8)  

 
 "Dessutom ska arbetet inriktas på att förebygga och motverka 

diskriminering, främlingsfientlighet och rasism." (s 9)  
 
 Med anledning av ovanstående undrar jag:   

–  Vad anser du kommunen kan göra för att motverka händelser 
som dessa?  

–  Hur långtgående krav kan man ställa på Kalmar FF och andra 
föreningar kring deras agerande när/om situationer som ovan-
stående inträffar?  

                                                                _______________   
 
 
 



                               Kommunfullmäktige 2008-10-27 
                   

212      

 Birgitta Elfström lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Med bakgrund av gällande lagstiftning borde en polisanmälan ha 

gjorts om händelsen. Ordningsstörningar vid idrottsarrangemang 
och rasism och främlingsfientlighet är ett generellt problem i och 
för hela samhället. Jag tycker det är ett bekymmer att frågan om 
rasism/främlingsfientlighet är mycket händelsestyrd. Inga 
allvarliga incidenter har inträffat under den senaste tiden och det 
finns en föreställning att detta inte är något problem. Rasism och 
främlingsfientlighet finns i vår kommun. Vi ser det med blotta 
ögat, flygblad, klistermärken, rasistiska och nazistiska symboler 
målas på väggar och sprids med främlingsfientliga och rasistiska 
budskap.  

 I Polisens trygghetsundersökning 2008 anger 7 % av dem som sva-
rade att de upplever problem med rasister eller främlingsfientliga 
personer. Att förebygga rasism och främlingsfientlighet kräver 
medvetenhet och kunskap och ett långsiktigt och kontinuerligt 
arbete med insatser på nationell, regional och kommunal nivå.  

 Alla - var och en – kan göra något. Det kan vara att inte låta 
kränkande och nedsättande ord om andra kulturer, religioner och 
människor bli oemotsagda i fikarummet, vid köksbordet eller på 
barnens träning.  

 
 Den s.k. huliganlagen som enligt förslag ska träda i kraft den  
 1 april 2009 innebär bl.a. att polisen ska kunna begära tillträdes-

förbud. En person som ställer till bråk ska kunna få ett tillfälligt 
tillträdesförbud redan samma dag beslutat av åklagaren. Svenska 
Fotbollförbundet kan utfärda bestraffningar vid t.ex. rasistiska 
slagord, rop och uttalanden. Det kan handla om böter, spel inför 
tomma läktare eller poängavdrag. Just nu pågår Fotbollförbundets 
kampanj ”Ge rasismen och våldet rött kort” och i denna deltar  

 alla lag i Allsvenskan och Superettan. Vid Kalmar FF:s senaste  
 hemmamatch gjordes en manifestation och dessa återkommer flera 

gånger per säsong. 
 
 Kommunen har ett ansvar och är en viktig aktör för att förebygga 

rasism och främlingsfientlighet. Men det räcker inte med kommu-
nen utan det krävs att hela samhället deltar i arbetet, myndigheter, 
föreningar, pensionärsorganisationer, facken m.fl.  

 
 Nedan följer ytterligare några exempel på vad kommunen gör för 

att förebygga:  
 

-  Kultur- och fritidsförvaltningen arbetar sedan några år tillbaka 
med ”Säker och Trygg förening” där ett avsnitt handlar om 
ledarskap – föreningskultur/-klimat.  
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 Föreningarna ska tillsammans med ledare, ungdomar och föräld-

rar arbeta fram ett policydokument för hur man ska agera och 
arbeta mot rasism och främlingsfientlighet. Kalmar FF Ungdom 
har till exempel som ledstjärna ”att vi hejar på och stöttar vårt 
eget lag och att vi inte hånar motståndarna”, ”att vi tar avstånd 
från rasism och främlingsfientlighet” och ”att vi motverkar 
mobbing och nedsättande språk”. Inom kultur- och fritids-
förvaltningen finns också projektbidrag att söka för föreningarna 
till verksamhet som stärker integration och motverkar rasism 
och främlingsfientlighet .  

 
- Kommunens stöd till Antidiskrimineringsbyrån. 
 
- Fortbildnings-/kompetensutveckling av personal och också 

föreläsningar där föreningslivet bjudits in, senast den 22 okto-
ber. Under 2007 genomfördes ”Skrapa på ytan” som innehöll  

 ett stort antal öppna föreläsningar på temat rasism/ 
främlingsfientlighet . ”Chefskörkortet” och chefsförsörj-
ningsprogrammet innehåller avsnitt om mångfaldsfrågor. 

 
- Alla skolor har likabehandlingsplaner som visar på deras före-

byggande arbete som ska tas fram i dialog med föräldrar, elever 
och personal. 

 
- Gatu- och parkförvaltningen arbetar nu med ett projekt ”Snyggt 

och Tryggt Kalmar” som är ett samarbete med fastighetsägare-
föreningen, Kalmarhem, Kalmar Energi, Kalmarsundsregionens 
Renhållare. Klotter, affischering m.m. med rastiska budskap ska 
prioriteras och ska saneras snabbt samt polisanmälas.  

 
- Kumulus med Europeisk volontärtjänst (EVS) och den Globala 

skolan. Projektet Different History – Common future kommer 
under våren 2009  att anordna en toleransresa för ledare i före-
ningslivet, där ledarna får förbereda sig bl.a. genom föreläs-
ningar.  

 
- Kommunens handlingsplan vid grova hatbrott i vilken framgår 

att samtliga händelser som inträffar i kommunal verksamhet ska 
polisanmälas samt meddelas till kommunstyrelsen. 

 
- Kommunen har antidiskrimineringsklausuler vid upphandling. 

 
 Inom kort kommer ett förslag om att Kalmar kommun ska delta  
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 i den Europeiska koalitionen av städer mot rasism och främlings-
fientlighet som innehåller ett tiopunktsprogram med åtaganden. 
Avsikten är ett skapa ett nätverk för utbyte av erfarenheter med 
syfte att förbättra städernas handlingsprogram mot rasism och 
främlingsfientlighet.  

 
 Föreningslivet är en viktig arena/verksamhet där alla möts oavsett 

bakgrund, religion och etnicitet, att mötas och lära känna varandra 
förebygger rasism och främlingsfientlighet! 

 
 
§ 157 Interpellation om uppvaktning av landstinget för att få 

fast personal till hälsocentralerna i Smedby och Ljungby-
holm 

 (dnr KS 2008/534  093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Anders Andersson (c) får ställa 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan 
Persson (s): 

 
 Kommunen har ett stort ansvar för att den grundläggande servicen 

till kommunens medborgare fungerar. En bra hälso- och sjukvård 
är en viktig trivselfaktor.  

 
 Sedan i våras saknar hälsocentralerna i Ljungbyholm och Smedby 

fasta läkare med något undantag. Verksamheten har skruvat sig 
fram med hyrläkare. Normalt skall det finnas tre fasta läkartjänster 
på vardera hälsocentral. Med den bemanningen kan också hälso-
centralerna ta emot både AT-läkare och ST-läkare, vilket innebär 
att i gynnsamma lägen bör det kunna vara fördubblat antal läkare 
på basenheten.  

 
 Vi träffar många människor som känner en djup oro över situa-

tionen. Människor känner sig otrygga av att träffa en ny läkare vid 
varje besök. De är missnöjda och börjar tröttna på situationen och 
talar om att söka sig bort från hälsocentralerna i Ljungbyholm och 
Smedby.  

 Jag vill fråga kommunstyrelsens ordförande Johan Persson:  
 

1.  Anser Du att det är tillfredställande att landstinget ännu inte 
lyckats lösa bemanningen av fasta läkartjänster på hälsocentra-
lerna i Smedby och Ljungbyholm?  

2.  Är Du beredd att uppvakta ansvariga landstingspolitiker för  
 att påtala att Kalmar kommun anser att det är av största vikt  
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 att hälsocentralerna i Smedby och Ljungbyholm bemannas med 
fasta läkartjänster?  

                                                                _______________  
 
 Johan Persson lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Interpellationen aktualiserar en viktig samhällsfråga – kommun-

invånarnas behov av en väl fungerande sjukvård.  
 
 När kommunen nyligen har tagit över hemsjukvården är det ange-

läget med en nära och förtroendefull kontakt mellan vård-
/hälsocentralens läkare och kommunens hälso- och sjukvårds-
personal för att upprätthålla en god hälso- och sjukvård. Just nu 
byggs denna relation upp och då är det bekymmersamt att tjäns-
terna i Smedby och Ljungbyholm inte är tillsatta med tillsvidare-
anställda läkare. Det ska dock betonas att tjänsterna inte är 
vakanta, det finns alltså tillgång till läkare vid vårdcentralerna. I 
Vårdbarometern så hamnar också landstinget i Kalmar län i topp.  

 
 Trots detta är det, precis som Anders Andersson skriver i sin inter-

pellation, en risk att patienter tröttnar på att ständigt möta nya 
läkare och väljer att ”lista om” sig på annan hälso-/vårdcentral. Då 
försvinner dessa patientpengar till den nya vårdcentralen. Detta kan 
så småningom urholka ekonomin på de vårdcentraler som nu har 
hyrläkare. 

 
 Grundproblemet i hela denna diskussion är den generella bristen på 

läkare i Sverige. Mot den bakgrunden känns det väldigt bra att den 
dåvarande politiska majoriteten (s,v,mp) i landstinget startade pro-
jektet att få hit läkare från Polen.  

 
 Både Anders Andersson och jag är medvetna om att landstinget nu 

arbetar intensivt med frågan om läkarbemanningen i Smedby och 
Ljungbyholm. 

 
 Frågan är också ständigt återkommande i de samtal som förs med 

företrädare för landstinget, både politiska och på tjänstemanna-
sidan. Den 11 november träffar exempelvis kommunalrådet Bir-
gitta Elfström och ordföranden i Södermöre kommundelsnämnd 
Kjell Axelsson företrädare för landstinget. En av frågorna som då 
ska diskuteras är denna.   

 
 Anser du att det är tillfredsställande att landstinget ännu inte 

lyckats lösa bemanningen av fasta läkartjänster på hälso-
centralerna i Smedby och Ljungbyholm? 
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Nej, självklart skulle jag vilja ha fasta läkartjänster där. Självklart 
skulle jag vilja att vi inte hade läkarbrist i Sverige. Samma uppfatt-
ning vet jag att landstingsledningen har.  

 
 Är du beredd att uppvakta landstingspolitiker för att påtala  
 att Kalmar kommun anser att det är av största vikt att hälso-

centralerna i Smedby och Ljungbyholm bemannas av fasta 
läkartjänster? 

 
Det behövs ingen uppvaktning. Frågan lyfts ständigt när före-
trädare från Kalmar kommun, inklusive undertecknad, möter 
landstinget i olika sammanhang. 

 
 
§ 158 Interpellation om att ”erbjuda föräldrarna att erhålla ett 

SMS då barnen har ogiltig frånvaro” 
 (dnr KS 2008/539  093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Magnus Isaksson (m) får ställa 

följande interpellation till barn- och ungdomsnämndens ordförande 
Cecilia Strömberg (s): 

 
 Den 22 september kunde man i Dagens Nyheter läsa om att Göte-

borgs stad har börjat erbjuda föräldrarna att erhålla ett SMS då bar-
nen har ogiltig frånvaro. Detta system finns sedan tidigare även på 
IT-gymnasiet i Kista, Stockholm och har varit mycket uppskattat 
av föräldrarna.  

 
 Ogiltig frånvaro är oftast en indikation på ett underliggande pro-

blem och det är därför önskvärt att så snabbt som möjligt sätta in 
åtgärder samt involvera föräldrarna i dessa så problemet får en lös-
ning.  

 
 Mot bakgrund av detta så önskar jag fråga barn- och 

ungdomsnämndens ordförande Cecilia Strömberg:  
–  Ställer barn- och ungdomsnämndens ordförande sig positiv till 

att introducera ett liknande system i Kalmar?  
                                                                _______________  
 
 Cecilia Strömberg lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 När en elev är frånvarande och inte är anmäld, räknas den som 

ogiltig frånvaro. I vår kommun finns rutiner för hur detta hanteras. 
(De redovisas som en bilaga till detta interpellationssvar, bilaga  
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 § 158/2008). Det vanligaste är att klasslärare/mentor ringer upp 
vårdnadshavare i syfte att få en personlig kontakt med vårdnads-
havaren. När det gäller elever som har mycket ströfrånvaro eller 
har varit frånvarande under längre tid, sätts andra åtgärder in. 
Ansvarig klasslärare/mentor skall följa upp elevers ströfrånvaro 
minst en gång/månad och rapportera den ogiltiga frånvaron till 
rektor.  

 
 För att tidigt utreda orsaken till frånvaron krävs en personlig kon-

takt med vårdnadshavaren. Att i det läget skicka SMS kan inte an-
ses vara personlig kontakt. Det är viktigt att barnets vårdnads-
havare får samtala med läraren/rektor eller någon annan från 
skolan kring de problem som följer med olovlig frånvaro. Man kan 
också  

 i det samtalet komma fram till gemensamma åtgärder för att för-
hindra fortsatt frånvaro. Detta kan inte ske via SMS. 

 
 Ogiltig frånvaro kan precis som frågeställaren säger vara en indika-

tion på underliggande problem och behov av att snabbt agera. Det 
personliga mötet och den direkta reaktionen från vuxenvärlden är 
en betydligt kraftfullare signal, där skolan och föräldrarna tillsam-
mans agerar. 

 
 Det personliga mötet och ett åtgärdsprogram är den tydlig signal 

för eleven att vuxenvärlden reagerar på att något inte är rätt. Alla 
åtgärder sker i nära samarbete med föräldrarna.  

   
 Kalmar kommuns grundskolor har inte för avsikt att införa en 

sådan generell rutin som att skicka SMS till vårdnadshavare när 
barnet är ogiltigt frånvarande. 

 
 
§ 159 Interpellation om bostadsanpassningsstödet  
 (dnr KS 2008/540  093)  
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Jonas Lövgren (m) får ställa föl-

jande interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan 
Persson (s): 

 
 Bostadsanpassningsstödet styrs av lagstiftning, lagen om bostads-

anpassningsstöd. Samhällsbyggnadskontoret (SBK) fick överta 
ansvaret för detta stöd 1994.  

 
 De flesta år har stödet genererat ett underskott som samhälls-

byggnadskontoret ensamma fått ta ansvar för. Sedan kontoret fick 
ta över ansvaret har stödet genererat ett ackumulerat underskott på 
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närmare 10 Mkr mellan 1996 -2008. Detta måste rimligtvis ses 
som ett extra sparbeting.  

 
 I år har samhällsbyggnadskontoret med nämnd (SBN) erhållit ett 

generellt sparbeting på 2 % som handlar om ca 1,4 Mkr samt mins-
kade 2 Mkr i minskade ramar. I år beräknas bostadsanpassnings-
stödet generera ett underskott på i bästa fall 3 Mkr, vilket gör att 
sparbetinget för samhällsbyggnadskontoret i rena pengar uppgår 
till mer än 6 Mkr. Det motsvarar ett extra sparbeting på nästan 4 %, 
samtidigt som det finns en vilja att bibehålla ett högt tempo kring 
Kalmars  samhällsbyggnadsutveckling.  

 
 Budgeten för bostadsanpassningsstödet uppgår i år till ca 5,3 Mkr 

medan det faktiska utfallet i bästa fall kommer att bli lite drygt  
 - 8 Mkr.  
 
 Jag vill därför fråga Johan Persson (s):  
 

1.  Tycker du det är rimligt att SBK ensamma ska täcka de under-
skott som bostadsanpassningsstödet genererar?  

2.  Är du villig att lösa problemet med att till exempel öka budgeten 
för eller låta göra årliga budgetavstämningar för bostadsanpass-
ningsstödet?  

3.  Anser du att bostadsanpassningsstödet ligger under korrekt 
ansvarsområde eller borde stödet ligga hos annan än SBK/SBN?  

                                                                _______________  
 
 Johan Persson lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Vice ordföranden i samhällsbyggnadsnämnden Jonas Lövgren stäl-

ler tre frågor till mig om bostadsanpassningsstödet. Jag vill lämna 
följande svar: 

 
 Tycker du det är rimligt att SBK ensamma ska täcka de 

underskott som bostadsanpassningsstödet genererar?  
 

- Ja. Det är rimligt att samhällsbyggnadsnämnden får täcka de 
underskott som finns inom bostadsanpassningsstödet, inte minst 
med tanke på att deras verksamhet i övrigt redovisar stora över-
skott. Kommunfullmäktige anvisar en rambudget för hela nämn-
dens verksamhet och där ingår detta. 
Samhällsbyggnadsnämnden får precis som andra nämnder ta ett 
ansvar för det som ligger inom det egna området, vissa delar går 
bra ekonomiskt och andra går sämre. Samma situation har 
exempelvis socialnämnden. 
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 Är du villig att lösa problemet med att till exempel öka bud-
geten för eller låta göra årliga budgetavstämningar för 
bostadsanpassningsstödet?  

 
–  Vi gör årliga budgetavstämningar, inte bara av bostads-

anpassningsstödet, utan av nämndernas hela verksamheter.  
 Mot bakgrund av det ekonomiska läget för Kalmar kommun  
 och kommunsektorn i stort ser jag ingen möjlighet att i budget-

avstämningen för 2009 skjuta till ytterligare resurser.  
 
 Anser du att bostadsanpassningsstödet ligger under korrekt 

ansvarsområde, eller borde stödet ligger hos annan än 
SBK/SBN? 

 
–  Jag anser att bostadsanpassningsstödet ligger under korrekt 

ansvarsområde. Ska en förändring genomföras så får det ske 
inom ramen för den översyn som nu görs av den kommunala 
organisationen. Vid det första mötet som nyligen hölls väcktes 
inte frågan av något parti.   

 
 
§ 160 Interpellation om ”bristande näringsvärde i grundskolans 

skolluncher”  
 (dnr KS 2008/519  093)  
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Ann-Cristin Fredriksson (c) får 

ställa följande interpellation till kommunalrådet Birgitta Elfström 
(s): 

 
 Bra och näringsrik mat är en förutsättning för att våra barn och 

ungdomar skall må bra och kunna göra ett bra jobb. Speciellt vik-
tigt är det med en bra lunch, när vi vet att många elever äter dåligt 
till frukost eller helt hoppar över den. Enligt en undersökning som 
publicerats i en av våra lokaltidningar kostar en skolmåltid i grund-
skolan endast fem kronor och 50 öre. Det är mycket snålare än 
genomsnittet i Sverige.  

 
 Den undersökta skolmaten har inte det näringsvärde som behövs 

för att eleverna skall få den näring de behöver. Så mycket som en 
femtedel saknas för att täcka det beräknade behovet.  

 
 Jag vill fråga kommunalrådet Birgitta Elfström:  

1.  Anser Du att det är viktigt att vi kan ge våra elever en bra och 
näringsriktig skollunch?  
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2. Om svaret är ja, vad tänker Du göra för att det skall bli så i Kal-
mars skolor?  

                                                                _______________   
 
 Birgitta Elfström lämnar följande svar på interpellationen: 
 

1. Anser Du att det är viktigt att vi kan ge våra elever en bra 
och näringsriktig skollunch? 

 
 Naturligtvis, är mitt svar ja på den frågan!  
 
2. Om svaret är ja, vad tänker du göra att för att det skall bli 

så i Kalmars skolor? 
    
 Kommunfullmäktige fastställer varje år en budgetram för hela 

barn- och ungdomsnämndens verksamhet. Sedan fördelar nämn-
den sin budget till respektive skola enligt ett barn- och elev-
pengssystem. Rektorn på varje skola fördelar därefter resurserna 
för sin skola. Det innebär att varje skola har ansvar för att t.ex. 
skollunchen har tillräckligt näringsinnehåll.  

 
 I pågående ”Budget i balansarbete” finns en arbetsgrupp som ser 

över hela kommunens kostverksamhet. En slutsats i det arbetet 
är att barn- och ungdomsnämnden borde ha en sammanhållen 
kosthantering som kan garantera att skolmaten på varje skola 
har tillräcklig kvalité. En sammanhållen kosthantering ger också 
bättre förutsättningar för kompetensutveckling till personalen 
och en effektivare resursanvändning. En bättre uppföljning av 
målet om minst 25 % ekologisk mat kan då också genomföras. 

 
 För att på kort sikt garantera skolmatens kvalité kommer vi i 

majoriteten föreslå att barn- och ungdomsnämnden under år 
2009 får ett resurstillskott på 1,5 mkr och Södermöre kommun-
delsnämnd 0,2 mkr till skolmaten. 

 
 På längre sikt får barn- och ungdomsnämnden liksom 

Södermöre kommundelsnämnd inom sin budgetram och med 
stöd av pågående kostutredning ta ansvar för att skolmaten på 
alla skolor ger eleverna minst 30 % av deras dagliga närings-
/energiinnehåll och att vi når målet om minst 25 % ekologisk 
mat. Barn- och ungdomsnämnden får också i uppdrag att 
genomföra en sammanhållen kostverksamhet.   

 
 Därutöver har vi i budgeten för 2008 och 2009 vardera år an-

visat 220.000 kr  till barn- och ungdomsnämnden och omsorgs-
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nämnden och till Södermöre kommundelsnämnd 60.000 kr för 
inköp av ekologisk mat. 

 
 
§ 161 Fråga om diarieföring av inkomna handlingar till Kalmar 

kommun  
 (dnr KS 2008/546  095)  
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Anders Andersson (c) får ställa 

följande fråga till kommunstyrelsens ordförande Johan Persson (s): 
 
 I lokalpressen har förekommit uppgifter om att handlingar som 

diarieförts inom andra myndigheter inte diarieförts i Kalmar kom-
mun. Jag är medveten om att inte samma regler gäller för statliga 
myndigheter som för kommuner.  

 
 Men det är viktigt att Kalmar är en öppen kommun och att vi har 

bra rutiner för detta. Som beslutsfattare måste vi ha kännedom om 
alla uppgifter kring ett ärende för att kunna göra en korrekt bedöm-
ning och fatta rätt beslut.  

 
 Jag vill därför fråga kommunstyrelsens ordförande Johan Persson 

hur Kalmar kommun följer de bestämmelser som gäller för diarie-
föring av inkomna handlingar?  

                                                                _______________   
 
 Johan Persson lämnar följande svar på frågan: 
 
 Redan när vi hade den första informationen kring etableringen av 

Fanerdun i Kalmar så har jag varit väldigt tydlig på en punkt: 
  Det här är ett ärende som kommer att väcka så många frågor att vi 

måste ha total öppenhet. Vi ska berätta vad vi vet, vi ska försöka 
svara på frågor.  

  
 Mot den bakgrunden har det arrangerats informationsmöten både 

för politiker och allmänhet, när nya besked har kommit så har det 
rapporterats i arbetsutskottet eller på kommunledningsmöten. 
Ibland har politiker eller berörda tjänstemän inte kunnat svara på 
frågor, så har det varit framförallt den senaste tiden. Då har det 
också varit det svar som givits. Hela etableringen har ju också rik-
ligt granskats och skärskådats i massmedia.  

  
 Under hela den här processen har vi försökt att hålla en rågång 

kring vad som är frågor som företaget måste svara på och vad som 
är kommunens roll. Ibland har denna rågång varit svår att hålla, 
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inte minst mot bakgrund av att många tyckt att vi skulle ge svar 
även på sådant som rör Fanerdun. 

 
 Mot denna bakgrund måste jag tillstå att jag i det närmaste känner 

mig kränkt av en debatt där det antyds att jag medvetet skulle för-
sökt mörka eller dölja. Inget kan vara mer fel. Den handling 
som nu redovisas i pressen har skickats från ISA som en kopia till 
Kalmar kommun och Regionförbundet med påskriften "arbets-
material". Denna handling har inte diarieförts i Kalmar kommun. 
Det har inte heller Regionförbundet gjort.  

 
 Mot den bakgrunden finns det väl anledning för Anders Andersson 

att ställa samma fråga till ordföranden i Regionförbundet Leif 
Larsson.   

 
 E-postmeddelanden av mindre vikt för verksamheten, som t.ex. 

inbjudningar, har enligt vår arkiveringsplan gallrats vid inaktua-
litet.  

  
 Följer Kalmar kommun de bestämmelser som gäller för diarie-

föring av inkomna handlingar?  
 

För mig är det självklart att Kalmar kommun följer och ska följa de 
bestämmelser som gäller för diarieföring av inkomna handlingar. 
Har vi gjort fel här så beklagar jag det, men jag kan inte bedöma 
det i detta enskilda fall.  
 

 
§ 162 Detaljplan för del av Varvsholmen 1, ”Norra Kajen” m.m. 

på Varvsholmen  
 (dnr KS 2007/598  214)  
 
Handlingar Förslag till detaljplan den 23 september 2008 (bilaga A,  
 § 162/2008).  
 
 Samhällsbyggnadskontorets utlåtande den 23 september 2008  

(bilaga B, § 162/2008).  
 
 Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 23 september 

2008, § 224 (bilaga C, § 162/2008).  
 
Bakgrund Samhällsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige 

ska anta nämndens förslag till detaljplan för del av Varvsholmen 1, 
”Norra Kajen” m.m. på Varvsholmen. Planen är, liksom tidigare 
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detaljplaner, utformad med en inriktning mot att fullfölja att en 
attraktiv stadsmiljö kan utvecklas på Varvsholmen.  

 
 Planen syftar till att möjliggöra bebyggelse av bostäder och verk-

samheter i ett attraktivt strandläge. Bebyggelsen ska ha höga kva-
litéer anpassat till Varvsholmens marina förutsättningar.  

 
 Varvsholmen blir allmänt tillgänglig genom torg/platser. Det blir 

också möjligt att promenera längs kaj och strand samt nå platser 
med fri utsikt åt många håll.  

 
 Kommunstyrelsen har tillstyrkt samhällsbyggnadsnämndens 

förslag till detaljplan.  
 
Överläggning Företrädarna för (fp) uttalar som en protokollsanteckning: 

Parkeringsytor har inte tillskapats i tillräcklig omfattning och detta 
är nu en begränsning när det sista området på Varvsholmen plane-
ras. Den aktuella detaljplanen medger ett underskott på 80 par-
keringsplatser, vilket kan få stora konsekvenser för de boende  

 och för utvecklingen i området. Hur detta skall lösas bör beskrivas  
 i detaljplanen. Vi anser att kommunen också bör ha en planbered-

skap i området för framtida behov av t.ex. ytor för lek, rekreation 
och boende för äldre.  

 
Beslut Kommunfullmäktige antar samhällsbyggnadsnämndens förslag till 

detaljplan för del av Varvsholmen 1, ”Norra Kajen” m.m. på 
Varvsholmen.  

 
 
§ 163 Detaljplan för del av Malmen 2:1 intill kvarteret Siken  
 på Norrgårdsgärdet  
 (dnr KS 2007/310  214)  
 
Handlingar Förslag till detaljplan den 27 februari 2008 (bilaga A, § 163/2008).  
 
 Samhällsbyggnadskontorets utlåtande den 19 maj 2008 (bilaga B,  
 § 163/2008)  
 
 Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 23 september 

2008, § 222 (bilaga C, § 163/2008).  
 
Bakgrund Samhällsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige 

ska anta nämndens förslag till detaljplan för del av Malmen 2:1  
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 intill kvarteret Siken på Norrgårdsgärdet. Planen syftar till att göra 
det möjligt att bygga ca 30 lägenheter för äldre i anslutning till 
kvarteret Siken i stadsdelen Norrgårdsgärdet. Förslaget innebär  

 att det får uppföras två punkthus i fyra respektive sex våningar.  
 
 Förslaget till detaljplan syftar även till att bevara parkkaraktären 

och förstärka kontakten med Gustavsbergsparken.  
 
 Kommunstyrelsen har tillstyrkt samhällsbyggnadsnämndens 

förslag till detaljplan.  
 
Överläggning Innan överläggningen påbörjas meddelar Inger Hilmansson (fp)  
 att hon inte kommer att delta i handläggningen av detta ärende  
 och lämnar sammanträdeslokalen.  
 
 Företrädarna för (fp) uttalar som en protokollsanteckning:  
 Folkpartiet liberalerna hänvisar till sitt tidigare yttrande över för-

slaget till program för del av Norrgårdsgärdet. Vi anser bl.a. att 
parkeringsfrågorna inte är lösta och vill också uppmärksamma att 
den enda platsen för idrott och lek försvinner inom området. Vi 
förutsätter både att parkeringsfrågorna löses och att en ny plan för 
lek och idrott kommer att vara klar i närområdet samtidigt som 
byggnationen av bostäderna färdigställts.   

 
Beslut Kommunfullmäktige antar samhällsbyggnadsnämndens förslag till 

detaljplan för del av Malmen 2:1 intill kvarteret Siken på Norr-
gårdsgärdet.  

 
 
§ 164 Riktlinjer för reservation och försäljning av mark  
 (dnr KS 2008/496  008)  
 
Handlingar Kommunledningskontorets skrivelse den 29 september 2008 (bi-

laga, § 164/2008).  
 
Bakgrund Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till riktlinjer  
 för reservation och försäljning av mark. Syftet med dessa riktlinjer 

är att ”tydliggöra förutsättningarna för reservation av mark och  
 – i förlängningen - försäljning av mark”.  
 
 I riktlinjerna ingår bl.a. följande avsnitt:  
 - Huvudregeln = försäljning 
 - Kommunen eller utomstående intressent kan initiera ett ärende 

om reservation/försäljning av mark  
 - Hur går en markreservation till?  
 - Hur handläggs markreservationer?  
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 - Under hur lång tid kan mark reserveras? 
 - Vad kostar marken? 
 - Kostnader för iordningställande 
 - Kostnader för exploatering 
 - Vem beslutar om markreservation/köp av mark?  
 
 Kommunstyrelsen har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag 

med en ändring av en av punkterna i avsnittet ”I övrigt gäller”.  
 
Överläggning Inger Hilmansson (fp), Göran Häggfors (m) och Monica Bengtsson 

(kd) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens 
förslag till riktlinjer för reservation och försäljning av mark.  

 
Beslut Kommunfullmäktige antar förslaget till riktlinjer för reservation 

och försäljning av mark med den ändringen att tredje punkten i av-
snittet ”I övrigt gäller” istället ska ha följande lydelse:  

 ”Kommunen kan som villkor för att sälja mark ställa specifika 
krav, t.ex. vad gäller mångfald och miljö, specialbostäder, lokaler 
för barn- och äldreomsorg och/eller vissa kategoribostäder, t.ex. 
seniorbostäder. Dessa krav måste uppfyllas även om det innebär 
viss ekonomisk belastning för övriga delar i projektet.”   

 
 Som en följd av detta upphäver kommunfullmäktige den del av sitt 

tidigare beslut den 23 april 2007, § 90 som gäller riktvärden vid 
försäljning av mark på arbetsplatsområden, liksom tidigare beslut 
om priser vid försäljning av mark för flerbostadshus.  

 
 
 
§ 165  Godkännande av avtal mellan Industriparken i Kalmar 

AB och Fanerdun Marketing & Management AB. Köp av 
Tehuset 1 i södra Vimpeltorpet samt reservation av mark 
för Fanerdun.  

 (dnr KS 2008/501  011)  
 
Handlingar VD Lars Malmborgs skrivelse den 30 september 2008 (bilaga A,  
 § 165/2008).  
 
 Avtal mellan Industriparken i Kalmar AB och Fanerdun Marketing 

& Management AB (bilaga B, § 165/2008).  
 
Bakgrund Det kommunägda företaget Industriparken i Kalmar AB har beslu-

tat om uppsägning av hyreskontrakt mellan bolaget och Fanerdun 
Marketing & Management AB. Hyreskontraktet upphör den  

 
 



                               Kommunfullmäktige 2008-10-27 
                   

226      

 1 november 2008 och Fanerdun ska tömma byggnaden från egen 
utrustning och egna tillhörigheter senast den 1 december 2008.  

 
 Industriparken i Kalmar AB har träffat ett avtal med Fanerdun 

Marketing & Management AB om villkoren för uppsägning av 
hyreskontraktet. I avtalet ingår att den sammanlagda hyresskulden 
inklusive ränta uppgår till 6,4 miljoner kronor och kommer att be-
talas den 1 december 2008. I samband med detta kommer Industri-
parken i Kalmar AB att köpa Tehuset 1 för 6,6 miljoner kronor och 
betalningen kommer att kvittas mot hyresskulden.  

 
 I avtalet med Fanerdun ingår bl.a. att ”Industriparken AB kommer 

att föreslå och verka för överföring av fastigheten till Kalmar 
kommun och därutöver föreslå Kalmar kommun att Fanerdun skall 
erhålla en markreservation omfattande fastigheten Tehuset 1 för 
priset 6,6 MSEK längst till 2009-05-01”.    

 
 Kommunstyrelsen har den 6 oktober föreslagit att kommun-

fullmäktige ska godkänna avtalet mellan Industriparken och 
Fanerdun. Vidare har kommunstyrelsen tillstyrkt de förslag som 
redovisats  

 i avtalet och som gäller köp av Tehuset 1 och reservation av mark 
för Fanerdun.  

 
Överläggning  Under överläggningen redovisas följande förslag och protokolls-

anteckning:  
 
 1. Inger Hilmansson (fp), Johan Persson (s), Jussi Gröhn (s) och 

Jonas Löhnn (mp) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
 2. Thoralf Alfsson (sd) föreslår att kommunfullmäktige ska avslå 

kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
 3. Bengt Sundström (fp) uttalar som en protokollsanteckning:  
  ”Jag har ställt följande fråga i kommunfullmäktige, men ingen 

ville besvara den:  
  Vi har just beslutat att en markreservation inte får överlåtas utan 

kommunens skriftliga godkännande. Kan någon som köper 
Fanerdun överta markreservationen med samma pris som gällde 
för Fanerdun?”  

                                                                _______________   
 
 Efter att överläggningen avslutats frågar ordföranden om kommun-

fullmäktige vill bifalla eller avslå kommunstyrelsens förslag till be-
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slut. Han finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 
förslag.  

                                                                _______________   
 
Beslut 1. Kommunfullmäktige godkänner avtalet mellan Industriparken  
  i Kalmar AB och Fanerdun Marketing & Management AB.  
 
 2. Kommunstyrelsen får köpa Tehuset 1 i södra Vimpeltorpet av 

Industriparken i Kalmar AB för 6,6 miljoner kronor. Som en 
följd av detta ska budgetramen för investeringar 2008 för kom-
munstyrelsen utökas med 6,6 miljoner kronor plus kostnaden för 
att erhålla lagfart för kommunens förvärv av Tehuset 1.  

 
 3. Kommunen reserverar mark för Fanerdun för Tehuset 1 i södra 

Vimpeltorpet längst till den 1 maj 2009.  
 
Reservation Företrädarna för (sd) reserverar sig mot kommunfullmäktiges be-

slut. I sin reservation anför de: Sverigedemokraterna reserverar sig 
mot beslutet att godkänna avtalet mellan Industriparken i Kalmar 
AB och Fanerdun Marketing & Management AB. Vår reservation 
gäller att Kalmar kommun förbinder sig att sälja tillbaka mark-
området Tehuset 1 för 6,6 miljoner kronor till Fanerdun om före-
taget så önskar före 2009-05-01. I jämförelse med andra mark-
försäljningar i området framstår priset på 6,6 miljoner som endast 
ca 20 % av kommunens gällande markprislista. Vi har alltså inget 
att invända mot övriga delar i avtalet.  

  
 
§ 166 Delårsbokslut, januari-augusti 2008 med prognos för 2008  
 (dnr KS 2008/494  042)  
 
Handlingar Delårsbokslut, januari-augusti 2008 med prognos för 2008  
 (bilaga A, § 166/2008).  
 
 Revisorernas utlåtande den 14 oktober 2008 (bilaga B,  
 § 166/2008).  
 
 
 
Bakgrund I delårsbokslutet ingår bl.a.  
 - förvaltningsberättelse  
 - verksamhetsberättelser från kommunens nämnder och kon-

cernens hel- och delägda bolag m.fl.  
 - finansiella rapporter för kommunen och koncernen.  
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 I delårsbokslutet för januari-augusti 2008 framgår bl.a. att 
resultatet efter åtta månader är för kommunen + 5,2 miljoner 
kronor och för koncernen + 46,4 miljoner kronor.  

 
 Nämndernas och förvaltningarnas prognoser för helåret 2008 pekar 

på att resultatet för i år blir + 0,2 miljoner kronor för kommunen. 
Detta är 26,6 miljoner kronor sämre än enligt den reviderade bud-
geten för 2008.  

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutar att lägga delårsbokslutet för januari-

augusti 2008 med prognos för 2008 till handlingarna.  
  
 
§ 167 Ny taxa för brandkårens tillsynsverksamhet  
 (dnr KS 2008/502  170)  
 
Handlingar Brandkårens skrivelse den 12 september 2008 (bilaga A,  
 § 167/2008).  
 
 Förslag till ny taxa för brandkårens tillsynsverksamhet (bilaga B,  
 § 167/2008).  
 
 Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 23 september 

2008, § 220 (bilaga C, § 167/2008).  
 
Bakgrund Samhällsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige 

ska godkänna ett förslag till ny taxa för brandkårens tillsyn enligt 
”Lagen om skydd mot olyckor och Lagen om brandfarliga och 
explosiva varor”. Taxan utgår från ett grundbelopp (för 2009  

 uppgår det till 900 kronor) som multipliceras med en objektsfaktor 
vilken varierar beroende på omfattningen av tillsynen.  

 
 Kommunstyrelsen har tillstyrkt samhällsbyggnadsnämndens för-

slag.  
 
Överläggning Företrädarna för (m), (c), (fp) och (kd) uttalar som en protokolls-

anteckning: ”Det är viktigt att en analys av den nya taxans konse-
kvenser görs efter tio månader och redovisas för kommunstyrel-
sen.”  

Beslut Kommunfullmäktige bifaller samhällsbyggnadsnämndens förslag 
till taxa för brandkårens tillsynsverksamhet. Denna taxa ska gälla 
fr.o.m. den 1 januari 2009 och den ersätter nu gällande ”Taxa för 
brandkårens tillsyn”.  
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§ 168 Avsägelse från uppdrag som ledamot i kommunfullmäk-
tige  

 (dnr KS 2008/509  102) 
 
Handlingar Nadja Mirghasemis skrivelse den 29 september 2008 (bilaga,  
 § 168/2008).  
 
Bakgrund Nadja Mirghasemi (kd) har avsagt sig uppdraget som ledamot  
 i kommunfullmäktige.  
 
Beslut Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Nadja 

Mirghasemi (kd) från uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige.  

 
 Kommunfullmäktige anhåller att länsstyrelsen kallar in en efter-

trädare till Nadja Mirghasemi och utser en ny ersättare i kommun-
fullmäktige för Kristdemokraterna.  

 
 
§ 169 Fyllnadsval av ledamot i Södermöre kommundelsnämnd 
 (dnr KS 2008/512  102)  
 
Handlingar Sara Nygren-Lövgrens avsägelse den 1 oktober 2008.  
 
 Skrivelse från valberedningens ordförande och vice ordförande  
 den 23 oktober 2008. 
 
Beslut Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Sara Nygren-

Lövgren (m). 
 
 Kommunfullmäktige väljer Elisabeth Svensson (m) till ledamot i 

Södermöre kommundelsnämnd t.o.m. den 31 december 2010.  
 
 
§ 170 Fyllnadsval av ledamot och ersättare i barn- och 

ungdomsnämnden 
 (dnr KS 2008/509  102) 
 
Handlingar Nadja Mirghasemis avsägelse den 29 september 2008.  
 
 Skrivelse från valberedningens ordförande och vice ordförande  
 den 23 oktober 2008. 
 
Beslut 1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Nadja 

 Mirghasemi (kd).  
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 Kommunfullmäktige väljer Annika Sjöberg (kd) till ledamot i 

barn- och ungdomsnämnden t.o.m. den 31 december 2010. 
 
2. Kommunfullmäktige väljer Margreth Johansson (kd) till ersät-

tare i barn- och ungdomsnämnden t.o.m. den 31 december 2010. 
Hon efterträder Annika Sjöberg (kd) som blivit ledamot i nämn-
den. 

 
 
§ 171 Anmälningsärenden 
 
 För kännedom anmäls:  
 

a) Partimotion (fp) den 22 september 2008: Använd gamla polis-
huset som parkeringsanläggning 

 (dnr KS 2008/489  092) 
 
b) Medborgarförslag från Anders Olsson den 15 augusti 2008 om 

rondell vid korsningen Nils Holgerssons väg och Lindsdals-
vägen samt gatu- och parknämndens svar 

 (dnr KS 2008/423  094) 
 
c) Rapport från KommunForskning i Västsverige: Finansiell profil, 

Kalmar kommun 2005-2007 
 (dnr KS 2008/289  042) 
 
d) Ekonomienhetens sammanställning ”Ekonomisk analys 2007” 
 (dnr KS 2008/289  042) 
 
e) Delårsrapport januari-juni 2008 för Regionförbundet i Kalmar 

län 
 (dnr KS 2008/495  042) 
 

 
 


